
 

Z á p i s n i c a  

z 1. (ustanovujúceho)  zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce 

Mengusovce konaného dňa 16. 11. 2022 

 ----------------------------------------------------------------------------- 
 

 

P r í t o m n í : podľa prezenčnej listiny  

 

 

P r o g r a m :  

 

1.  Otvorenie zasadnutia 

2.  Určenie zapisovateľa  

3.  Výsledky volieb a zloženie sľubu starostu a poslancov 

4.  Schválenie programu a overovateľov zápisnice 

5.  Voľba návrhovej komisie 

     6.  Oznámenie starostu o poverení poslanca zastupovaním starostu 

7.  Poverenie poslanca obecného zastupiteľstva oprávneného zvolávať a viesť 

zasadnutia obecného zastupiteľstva 

8.  Zriadenie komisií, voľba ich predsedov a členov 

9.  Určenie platu starostu obce  

10. Prerokovanie zásad odmeňovania poslancov 

11. Rôzne 

12. Záver 

      

 

1.  Zasadnutie ustanovujúceho obecného zastupiteľstva otvoril a prítomných privítal starosta 

obce Ján Šoltis. Na úvod zaznela  hymna slovenskej republiky. 

2.  Starosta určil za zapisovateľku Ing. Martu Alexajovú. 

3.  Predsedníčka miestne volebnej komisie  Ľudmila Kubíková oznámila výsledky volieb na 

starostu obce a  do obecného zastupiteľstva, ktoré sa konali dňa  29. 10. 2022 a  odovzdala 

osvedčenia o zvolení. Starosta  a poslanci zložili zákonom predpísaný sľub. Predsedníčka 

MVK  zablahoželala zvoleným poslancom a starostovi. 

      Novozvolený starosta Ján Šoltis predniesol  príhovor. 

4.  Starosta obce  predložil obecnému zastupiteľstvu návrh programu rokovania. Poslanci 

program jednomyseľne schválili.  Za overovateľov zápisnice určil poslancov  Jaroslava 

Jaroša a Petra Pavlecha. 

5. P. starosta predložil návrh na zloženie návrhovej komisie, do ktorej boli jednomyseľne 

zvolení poslanci  Peter Basarík, Mariana Skokanová, Bc. Zuzana Saunders. 

6. Starosta  informoval poslancov, že poveril poslanca Ing. Jaroslava Jaroša za zástupcu 

starostu. Poslanci vzali informáciu na vedomie. 

7.  P. starosta navrhol, aby obecné zastupiteľstvo poverilo poslanca, ktorý bude oprávnený   

zvolávať a viesť zasadnutie obecného zastupiteľstva. Poslanci jednomyseľne poverili 

zvolávaním OZ   poslanca Petra Basaríka. 

8. K bodu 8 p. starosta predložil obecnému zastupiteľstvu návrh aby komisie zriadili a voľbu 

predsedov a členov si premysleli a voľba bola na najbližšom zasadnutí. Poslanec Milan 

Vechter navrhol zriadiť komisie a zvoliť predsedov a členov komisií na tomto zasadnutí a 

prečítal návrh na ich zriadenie. Poslanec Peter Basarík navrhol doplniť komisiu na 



kontrolu projektov a investícií v ktorej by boli všetci poslanci. Poslanci návrh prijali 

a zriadili stále komisie, zvolili členov tak ako je uvedené v uznesení. 

9. K bodu 9 určenie platu starostu obce. Ekonómka oboznámila poslancov, aký patrí 

starostovi  plat podľa priemernej mesačnej mzdy zamestnanca v národnom hospodárstve 

a platovej skupiny podľa počtu obyvateľov, tento plat môže obecné zastupiteľstvo zvýšiť 

až o 60%. Poslanec Peter Basarík navrhol aby sa zákonný plat starostu nezvyšoval nakoľko 

pán starosta podľa neho stratil dôveru poslancov, pretože nedostatočne odkomunikoval 

projekt Lokálne a terénne odborné poradenstvo pre neaktívne osoby – Mengusovce. 

Poslanec Milan Vechter  taktiež nie je spokojný s tým ako veci v rámci projektu boli 

odkomunikované. Poslanci zákonný plat starostu, podľa rozsahu výkonu funkcie určeného 

obecným zastupiteľstvom, nezvýšili  a hlasovali tak ako je  uvedené  v uznesení. 

10. Poslanci prerokovali výšku odmien  v zásadách odmeňovania poslancov odmeny 

poslancovi za účasť na zasadnutí nenavýšili, navrhli odmenu komisiám vo výške 50,- 

eur/rok /komisiu. Poslanci úpravu zásad odmeňovania  poslancov jednomyseľne 

schválili. 

11. V rôznom  

a) starosta nevystúpil. 

b) poslanec Milan Vechter predložil požiadavky: 

 -   vypracovať plán zasadnutí, ktorý bude zverejnený na webovej stránke , 

 -   obsah pozvánky s jednotlivými bodmi rokovania  zverejniť 7 dní pred zasadnutím.  

     Materiály a návrhy nariadení na zasadnutie  budú  poslancom zasielané  tiež v termíne  

min. 7 dní pred zasadnutím, pri mimoriadnom zasadnutí mimo schváleného plánu 

v termíne  min. 5 dní pred zasadnutím.  

 -   schôdzu zastupiteľstva nahrávať kvôli detailnejšej interpretácií zápisnice. 

     Pracovníčka OcÚ Marta Alexajová uviedla, že tieto    návrhy   je potrebné zapracovať 

do rokovacie poriadku a následne rokovací poriadok schváliť. 

        -   na webovej stránke zverejniť mená všetkých zamestnancov ich funkcie vrátane 

pracovníkov VP a nových zamestnancov projektu   projekt Lokálne a terénne odborné 

poradenstvo pre neaktívne osoby – Mengusovce. Poslanec Peter Basarík doplnil- 

zverejniť aj pracovné náplne.  

 -   aby  voľné pracovné pozície s popisom požiadaviek na pracovné miesto boli   

zverejnené na webstránke obce a k výberovému konaniu bol prizvaný aspoň jeden 

poslanec, 

- informovať  zastupiteľstvo o každom novom pracovníkovi a odhlasovať obecným 

zastupiteľstvom, 

-   vzhľadom na  narastajúce ceny a neúmerné navýšenie výdavkov obce navrhujeme pre              

lepšiu kontrolu   zredukovať sumu,  ktorou   starosta disponuje na platbu bez 

konzultácie so zastupiteľstvom na sumu 500.- eur ,    

     Ekonómka  sa opýtala, že o aké obmedzenie nakladania s finančnými prostriedkami 

konkrétne ide. Po vyjasnení ide o právomoc starostu v akom rozsahu môže vykonávať 

zmeny rozpočtu. Ekonómka uviedla, že doteraz túto právomoc starosta  obce využíval 

iba raz ročne. 

-   urobiť audit nákladov   za rok 2021 s porovnaním za rok 2022. Uviedol, že  mzdové 

výdavky ako aj spotrebný tovar za rok 2022 s porovnaním s rokom 2021 vzrástol 

o 32%. V čase krízy obec má zabezpečiť základné potreby obyvateľov kúriť, svietiť, 

kosiť, vyvážať odpad, odhŕňať sneh a zabezpečiť základný chod obce, 

     Na to reagoval poslanec Ing. Jaroš Jaroš, že je potrebný aj rozvoj obce nielen základné 

potreby . 

-   aby finančná komisia  mala prístup k mzdovým podkladom – výkazy odpracovaných 

hodín,  popisu prác za vykazované obdobie pracovníkov VP, vrátane zmlúv  na 

dohodu, kniha jázd. Ekonómka obce Andrea Vojčíková oznámila, že prístup k  

mzdovým podkladom, prekonzultuje  so zodpovednou osobou za našu obec, ktorá 



dohliada na  ochranu osobných údajov  v rámci GDPR.  Dohodol  s ekonómkou obce 

že  zasadnutie finančnej komisie  bude 7. 12.  2022.  

c) Pracovníčka OcÚ Alexajová oznámila poslancom, že sú zverejnené na úradnej tabuli 

návrhy VZN o parkovaní ( parkovné navýšené na 4 eurá/ deň) a návrh VZN o 

miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady. V ňom ešte nie je 

zvýšený  poplatok za komunálny odpad. Pán starosta  oboznámil poslancov o rokovaní 

zo zberovom spoločnosťou  Brantner, ktorá navrhuje  cca 15% navýšenie platieb  za 

vývoz a uloženie odpadov. Poslanec Milan Vechter, navrhuje zdraženie komunálneho 

odpadu  kompenzovať tým, že sa nájdu peniaze v rozpočte, nezvyšovať poplatok. 

Poslanec  Ing. Jaroslav Jaroš navrhuje zvýšiť daň za ubytovanie.  

  f)  Poslanec  Jaroslav Jaroš sa informoval, či sa bude opravovať cesta  od s. č. 139 po  

144. Starosta povedal, cesta sa bude opravovať, pokiaľ firma bude mať voľný termín.  

  g) Poslanec  Basarík sa informoval na pracovné náplne pracovníkov k projektu, 

ekonómka oznámila, že jedna pracovníčka už dala k 30.11.2022 výpoveď dohodou.  

Poslanci túto informáciu k projektu Lokálne a terénne odborné poradenstvo pre 

neaktívne osoby – Mengusovce prerokovali. 

Poslanec Basarík  povedal, aby sa voľné pracovné miesto zverejnilo na stránke, 

zverejniť pracovnú  ponuku na sociálnu prácu pre projekt, urobiť výberové konanie. 

Starosta povedal, že miesto treba obsadiť od  1. 12. 2022, aby projekt pokračoval. 

Poslanec Ing. Jaroš povedal, aby obec neprišla o už zaplatené peniaze, treba v projekte 

pokračovať. 

Pracovníčka OcÚ Alexajová povedala, že sa projekt týka sociálnej práce, kde 

vybratých pracovníkov následne odsúhlasuje Ministerstvo práce sociálnych veci 

a rodiny, obec nemá dostatočné skúsenosti s výberom pracovníkov. 

Pán  starosta povedal,  nech sa poslanci rozhodnú či  zverejniť ponuku na túto pozíciu 

obec, alebo  oslovíme  pána A.xxx aby našiel spôsobilú osobu na tento projekt. 

Poslanci sa rozhodli osloviť pána A.xxx. 

 h) Poslankyňa Mariana Skokanová sa informovala  o schválení zmeny ÚP obce     

z minulého zastupiteľstva ohľadom výstavby podnikateľskej stavby oproti SSÚD - 

NDS. Upozornila, že jeden takýto návrh v minulosti bol zamietnutý.  

 

12. V závere p. starosta poďakoval prítomným za účasť. 
 

Prijaté uznesenia predložené návrhovou komisiou tvoria prílohu zápisnice.  
 

Zapísala:  Ing. Marta Alexajová 

 

 

 

                                                                                                                         Ján Šoltis 

                                                                                                                       starosta obce      

 

 

Overovatelia zápisnice:                                                                                

 

Ing. Jaroslav Jaroš 

 

Peter Pavlech 

 

                                                                                                                        


